
a Granollers, però no ens vgn a-
gradár. A q u í on vivi m ens va agra-
dar des del principi, perqué po-
dem estar en contacte amb la 
natura; tenim el pöble a la vora i 
Granollers també. 

Què et sembla el pöble? 
El pöble es mol t bonic, 

amb el castell.Des de casa el 
veiem mol t bé, però de fet no 
el coneixem gaire. Hi anem 
a buscar el pa, al matí ; hi a-
nem a comprar revistes ... I • per 
la Festa Major també hi vàrem 
anar. 

Creus que la gent del poblé et 
coneix? 

Sincerament, crec que no; 
aigú de les botigues on comprem 
i algún jove. A Granollers em co-
neixen mes. Per altra banda, 
tampoc conec molta gent del 
poblé, en conec més a Granollers 
perqué hi t inc mol t més contacte. 

Per la Festa Major es va inaugu-
rar el pavelló'd'handbol i precísa-
ment vàreu jugar un partit contra 
La Roca, qué et va semblar? 

El pavelló, el vaig trobar 
molt maco; sobre l ' equ ip de La 
Roca m 'és d i f íc i l opinar perqué 
I 'he vist poc; però crec que és un 
bon equip. 

I del Cacaolat-Granollers, qué 
n'opines? 

El Cacaolat-Granollers té 
molt bon equip; potser li falta 
una mica de táctica, perqué a 
diferéncia de l 'handbol a Suécia, 
aquí eis jugadors tenen molta 
pressa, mol t nervi. Jo estic acos-
tumat a jugar una mica més tran-
quil, amb més sentit de grup ... 
Aqu í volen córrer molt . Amb 
ai_xò no vuli dir qué és mil lor. 
Són diferents maneres de jugar. 
Jo no puc dir "aquesta és més 
bona" ... Espanya va quedar 5a 
al mundial i Suécia 4a_, a ix í 
que són més o menys iguals" 

Aquests fet que destaques, creus 
que té origen en el carácter o en 
el tipus d entrenament? 

Crec que és degut més al 
carácter, perqué considero que 
tenim un bon entrenador. Ell ja 
vol un joc amb táctica, que pen-
sem les jugades, etc. ... Crec que 
és un problema general en tots 
eis esports a Espanya: eis juga-
dors són mol t individualistes. 

El Granollers té mol t bons 
jugadors, però ho guanyaríem to t 
si juguéssim una mica més en 
equip. 

Com va ser que et fitxés el Gra-
nollers? 

En Pep Blanxar, gerent del 
Club em va veure jugar a Barce-
lona l ' any 1984, a I estiu amb la 
selecció, i l ' a n y següent va con-
tactar amb mi . Pel maig del 1985 
vaig venir a parlar annb la directi-
va del Granollers i y ^ g pensar 
"S i , és interessant. Pot ser una 
bona experiéncia". 
... Es que al Granollers els feia 
falta algún jugador? Qué els po-
dies aportar? 

Sí, crec que necessitaven 
un central, com a líder a l 'equip, 
en sentit organitzatiu, però no 
es tracta d 'ar r ibar i dir "ara sóc 
jo el líder, jo us ajudaré", per-
qué els jugadors no saben ni com 
jugues ni quin t ipus de persona 
ets. Cal ser modest quan entres 
a formar part d 'un equip i més si 
ets estranger. 

Qué et va animar a acceptar la 
proposta? 

Portava molts anys jugant 
a Suécia i necessitava una nova 
experiéncia. Em va agradar que 
em fes la proposta el Granollers, 
perqué ja el coneixia abans. Tam-
bé vaig rebre I 'oferta d ' un equip 
de Mallorca. Vaig informar-me 
més sobre l 'equip, la directiva i el 
club en general. 

Es divert i t , aprens noves 
coses, I Id ioma, costums, etc. 

Has fet amistats a I equips? 
Sí, és un equip amb mol t 

de companyerisme. Quan vaig 
-venir aquí em trobava sol i el Is 
m'an imaven i em convidaven a 
sòrtir. Em deien, anem a pren-
dre alguna cosa, vinga ... Són 
molt bons companys. 

Quines són les principals difi-
cultats per un estranger, a l'hora 
d1ntegrar-se en un nou equip? 

El més important, crec 
jo, és ser humil . No voler ser el 
cap ni manar. Preguntar les co-
ses, saber com opinen cara al joc. 
A i xò és essencial perqué es crei 
una amistat, to t discorri tranqui l 
i perqué ells et vagin coneixent. 
Sf ia d 'anar a poc a poc. 

L ' idioma, al principi em 
va dif icultar la comunicació, però 

"vaig estudiar el castellá amb molta 
intensitat, moltes hores. Amb al-
guns companys ens enteníem en 
anglés. Actualment cont inuo estu-
diant-lo. 

Continues tenint relació amb 
l'handbol de Suécia? 

L ' a n y passat en tenia més 

perqué vaig jugar algún part i t 
amb la selecció. Aquest any ja 
no. Tinc un amie a Suécia jugant 
a Tenerife, ens telefonem i man-
tenim mol t contacte. 

i 
Qué en penses de I ' afició del 
Granollers? 

Ui! ... Es mol t diferent la 
d ' a q u í a la de Suécia. Allá la 
gent es l imita a mirar i a aplaudir 
mínimament. Crec que és t ipi-
cament espanyol fer gresca i cri-
dar mol t . Es mol t més divert i t . 
Aqu í es crea mol t ambient. Un 
aficionat aquí equivaldría a cent a 
Suécia ... Segur. Allá és mol t en-
sopit, 

Amb quins altres equips t'agrada-
rla jugar? 

No ho sé, potser algún 
equip alemany, per conéixer altres 
pobles, altres idiomes; però no 
penso en cap equip en concret. 

Actualment t ' han ofert altres 
propostes per jugar? 

Es mil lor que digui que no... 
A Suécia, alguns equips ... 

Fins quan tens contracte amb el 
Granollers? 

El contracte era per dos 
anys. Ja en porto un ... 

I et quedarás? 
No sé si em quedaré ... 

Potser torn i a Suécia o vagi a 
un altre equip: depèn del Club, de 
la meva famil ia i de les circums-
tàncies. 

Com veus el Granollers cara a la 
Miga? 

No pi t jor que I 'any passat. 
Vam quedar tercers a la lliga 
nacional i primers a la Lliga Cata-
lana. 

Si no et dediquessis a l'handbol, 
qué t'agradarla fer? 

En primer Hoc m ' agrada-
rla estudiar INEF, sinó quaise-v 
vol treball f isic que estigués rela-
cionat amb' la naturaleza, tallar 
arbres per exemple. 

Tens algun projecte? 
M'agradaría ser entrenador. 

Potser faré exàmens més endavant 
per ser entrenador nacional. 

El que sé segur és que aniré 
a les Olimpiades de Seul l ' a n y 
1988, després d ' a i x ô no sé qué 
passa rà. 
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